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 Věc: Vyjádření 

 

  

 Jako dlouholetý předseda Dobrovolného svazku „Obecní voda“, který vykonává svou 

funkci od roku 2006, se na Vás obracím s vysvětlením ohledně navýšení ceny vodného a 

stočného v členských obcích DSO „Obecní voda“ dle článku ve Zpravodaji městyse 

Častolovice 1/2021  - Slovo místostarosty. Počátkem je třeba uvést základní myšlenku svazku 

obcí a to je: historický účelem vzniku DSO – solidarita v rámci DSO a předpoklad, že se 

infrastruktura bude rozvíjet, a to jak vodovod, tak kanalizace.  

 

DSO „Obecní voda“ Častolovice, jehož hlavním cílem je zajištění provozu vodovodu včetně 

dalších služeb spojených s dodávkou pitné vody ve všech členských obcích a zajištění 

provozu kanalizačního zařízení (mimo provozu samotných vodovodních a kanalizačních sítí 

se jedná též o provoz ČOV Častolovice a Olešnice, dále pak úpravny vody, vodojemu a vrtu) 

se již v minulosti snažil získat finanční prostředky na rekonstrukci ČOV v Častolovicích. 

Například v roce 2009 byla již zpracována projektová dokumentace, výběrové řízení na 

poradenskou činnost, organizací výběrového řízení včetně podání žádosti o dotaci v celkových 

nákladech 353.954,-Kč. Bohužel se nepodařilo jakékoliv finanční prostředky získat. Proto 

jsme uvítali možnost realizovat výstavbu kanalizace v obcích Čestice a Olešnice, kde se vyřeší 

odkanalizování veškerých nemovitostí. Zároveň s touto dotací byla možnost získat dotaci na 

rekonstrukci ČOV, která již za celá desetiletí nebyla vyhovující a byla ve značně dezolátním 

stavu vlivem splašků atd.. Je třeba si uvědomit, že na tuto čistírnu byly napojeny pouze 

Častolovice. Celou tuto uvedenou akci výstavby nové kanalizace a rekonstrukci ČOV 

podpořily všechny členské obce včetně Častolovic. Od roku 2012 se proto tvrdě pracovalo na 

přípravě projektových dokumentací, veškerých povoleních a následném podání žádosti o 

dotaci. V roce 2017 se nám jako DSO OV podařilo tuto dotaci získat a následně se započalo 

s výstavbou splaškové podtlakové kanalizace v členských obcích Čestice a Olešnice 

s intenzifikací ČOV v Častolovicích v celkových nákladech převyšujících částku 

125.000.000,-Kč. Na tuto akci se podařilo získat dotaci ve výši 72.311.817,-Kč ze státních 

zdrojů (MŽP) a 3.000.000,-Kč z finančních zdrojů Královéhradeckého kraje. Čestice i 

Olešnice řeší svou finanční spoluúčast každý svým úvěrem přesahujícím částku 25.000.000,-

Kč. Zhotovitelem celého díla je Společnost Častolovice-Čestice-Olešnice skládající se 

z účastníků VCES a.s., IMOS Brno a.s., BAK stavební společnost a.s.. 

 
Podíly jednotlivých obcí na výstavbě nové kanalizace jsou hrazeny pouze ze strany Čestic a 

Olešnice. Podíl na intenzifikaci ČOV Častolovice na kterou se obě obce připojily, by měly být 

hrazeny ale podílem tří obcí. Tedy Česticemi ve výši 24.643.940,-Kč, Olešnicí ve výši 

24.169.824,-Kč a Častolovicemi v částce 4.524.418,-Kčj. Vzhledem ke zkvalitnění 

vypouštěných vod (nová legislativa) se v průběhu výstavby provedla nezbytná úprava 

intenzifikované ČOV s osazením několika čerpadel na zachycení plovoucích nečistot a úprav 



s tím spojených. Proto byl uzavřen dodatek na tyto úpravy s podílem obcí rovným dílem každé 

ve výši 341.069,-Kč. Následně byly uzavřeny ještě dva dodatky se zhotovitelem. Tyto dodatky 

dále zahrnují rekonstrukce komunikací a chodníků v Česticích a Olešnici vzhledem 

k celkovému poničení stávajících povrchů technikou i vlastní výstavbou kanalizačních šachet. 

Dále zahrnují částku na prodloužení kanalizace mezi Česticemi a Olešnicí vlivem skalnatého 

podloží – nemožnost dodržení původní trasy, i když byly provedeny sondy při přípravě 

projektové dokumentace. Poslední největší položkou v dodatku byla změna provedení 

kanalizace. Původní podtlaková kanalizace se díky tomu, že občané v plánované trase 

výstavby u komunikace I/11provedli výstavbu altánů, bazénů a pergol, musela být změněna na 

kanalizaci tlakovou. Ta dále ke svému způsobu provedení a položení neohrozila břehy 

historického náhonu Alba. Dodatky byly v celkové výši 12.154.101,-Kč, které Čestice i 

Olešnice uhradily ze svých rozpočtů. Bohužel Častolovice se na financování spoluúčasti 

svého závazku v celkové výši 4.865.487,-Kč, odmítly podílet.  

Než celé toto dílo započalo, nechali jsme si s obcí Olešnice zpracovat studii s posouzením 

několika variant kanalizací – gravitační, tlaková, podtlaková a jejich kombinací včetně 

výstavby nové čistírny odpadních vod nebo rekonstrukce stávající v Častolovicích. Dále jsme 

si nechali zpracovat „Finanční a ekonomickou analýzu výstavby splaškové kanalizace Čestice 

– Olešnice“ a posouzení projektanta o „Zdůvodnění varianty podtlakové kanalizace“. Veškeré 

materiály byly postupně předkládány členům DSO „Obecní voda“ a proto se nezakládá na 

pravdě tvrzení místostarosty o projektu započatém před pár lety za pár desítek milionů korun, 

neboť náklady a předpokládané provozní náklady jsme předložily již v roce 2012. V jeho 

článku rovnajícímu se blábolu je v bodě č.1 uvedena informace o výstavbě megalomanské 

stavby a příkladu výstavby soustavy kořenových jezírek. Ve většině obcí nelze využít 

přírodních dočišťovacích nádrží – v rámci ČR to budou jednotky max. desítky (lze využít u 

malé obce, musí být k dispozici vodoteč, prostor). Jednou se ty nádrže budou muset vyčistit a 

kolik to bude stát …. ? Navíc si nejsem jistý, že by úřad povolil jinou možnost 

odkanalizování, když je v dosahu ČOV s dostatečnou kapacitou a náklady na připojení 1 

obyvatele nepřevyšují dané limity. Cena investice – investice byla částečně spolufinancována 

z dotací. Veřejné instituce vždy na začátku zkoumají ekonomickou efektivnost – náklady na 

připojení 1 obyvatele. Pokud to překročí limit, dotace není schválena, ale to se v tomto 

případě nestalo.   

V bodě č.3 dále zpochybňuje činnost svých předchůdců. Bohužel toto se dnes děje téměř 

všude, že skrýváním vlastní neschopnosti občané odvádí pozornost jiným směrem a osočují 

poctivou práci jiných. Ano, každý jistě ve svém životě udělá nějakou chybu, ale nesmíme 

zapomínat, že stanovy jsou zpracovány v roce 2005 v nejlepším vědomí a svědomí, tak jak je 

požadoval státní orgán. Dokonce byly zpracovány Častolovicemi a nebojím se říci, že by byl 

diskriminujícími. Každý ze čtyř členů má jeden hlas a hlasuje se vždy a o všem. Naopak 

předložený návrh nových stanov vedením Častolovic je k popukání – hlasování dle počtu 

obyvatel. To by tři obce ani po součtu svých hlasů (cca.1.100) nemohli Častolovice 

přehlasovat (cca.1.600 hlasů). A kde je tady dovětek pana místostarosty o ochraně zájmů 

občanů? 

Rovněž se pan místostarosta mýlí ve vyjádření, že cena vodného a stočného je navýšena 

hlavně z důvodu výstavby zmíněné kanalizace a INTEZIFIKACE ČOV (což opomněl napsat). 

Je to hlavně z důvodu nutnosti provedení výběrového řízení (koncese) na provozovatele 

našeho společného vodohospodářského majetku. Tato koncese probíhal od roku 2019 a byla 

ukončena v prosinci 2020. Zde je třeba uvést, že na základě požadavku státu je třeba tvořit 

investice na rekonstrukci majetku (plán obnovy) a to do výše ceny tohoto celého majetku.  
Od roku 2009 bylo do majetku investováno i se spoluúčastí obcí nemálo finančních 

prostředků: 

Častolovice -         10 982 413,28 Kč  

Čestice -  180 478,38 Kč  



Hřibiny-Ledská -        286 980,06 Kč  

Olešnice -             2 017 078,81 Kč  

 

Mimo to se v roce 2014 provedla celková rekonstrukce úpravny vody, výstavba nového vrtu a 

rekonstrukce vodojemu s výstavbou nové nádrže v celkových nákladech 12. 186. 000,-Kč.  

Nicméně i tyto investice nestačí a proto je třeba investovat více. Proto je na místě navýšení 

ceny o kterém informuji členy svazku od roku 2010 a marně se s kolegou z Olešnice o toto 

snažíme. Stačilo v minulosti navýšit mírně a ne nyní skokově a razantně. 

Jen pro informaci se dokonce cena mohla v loňském snížit ale bohužel opět díky zástupcům 

Častolovic k tomuto nedošlo. Na jednání svazku 21.5.2020 bylo navrženo snížení ceny 

vodného a stočného od 1.6.2020. Tohoto jednání se zástupci Častolovic nezúčastnili bez 

řádného omluvení. Další pokus o jednání byl 1.6.2020 v Častolovicích. Bohužel zde došlo 

k odsouhlasení změny programu a o snížení ceny v podobě Dodatku s fi. AQUA Servis RK 

nebylo jednáno. Další jednání jsem svolal na 18.6.2020, ale zde došlo 2 hodiny před začátkem 

k omluvě zástupců Častolovic i Hřibin a jednání tudíž bylo bezpředmětné. Další jednání 

proběhlo 29.7.2020, ale zde se řešily tabulky ohledně probíhající koncese s fi. Grant-Project 

partners Praha. Následně po tomto jednání s námi firma po několikaleté spolupráci ukončila 

činnost. Další jednání výboru proběhlo až 17.9.2020 a to již o změně ceny nemělo cenu 

jednat. Zde tedy v praxi vidíte zájem o občany od Vašeho vedení v podobě možného snížení 

ceny vodného a stočného v roce 2020. Místo toho ale došlo podání nesmyslného trestního 

oznámení na mou osobu starostou Častolovic, místo aby se konstruktivně podílel na vývoji 

koncesního a výběrového řízení v DSO „OV“. Alibismus následně dovršil tím, že se bez 

omluvy neúčastnili jednání výběrové komise.  

Závěrem ještě konstatuji, že veškeré dotace jsem zajišťoval osobně a to zcela bez pomoci 

vedení Městyse Častolovice, který jen přihlížel a vše bojkotoval. Dokonce i dotace 

z krajského úřadu Královéhradeckého kraje byly starostou veřejně kritizovány a nikdy 

hlasováním nepodpořeny. Pro zajímavost jednalo se o dvě dotace s celkovou výší 4.000.000,-

Kč, které byly navzdory nesouhlasu zmíněného odsouhlaseny.  

Domnívám se proto, že vedení je již opotřebované a „zkostnatělé“. Neustálé váhání, kritika a 

nechuť pracovat či dokonce spolupracovat mi připomíná doby minulé, kdy ve vedení státu 

seděli staří a unavení s tendencí moralizovat vše a všechny.      
 

 

     Vondráček Petr, předseda DSO „OV“ 


